

# Coming to Terms with Security: A Handbook on Verification and Compliance

Successful arms control in the world will require a thorough examination of the means to determine compliance and of the implications of regional verification mechanisms. This is particularly true of the Middle East, where arms control represents an essential component of the peace process. In order to assist the process of ascertaining the necessary level and the approach to compliance monitoring both globally and regionally, as in the Middle East, UNIDIR and VERTIC have produced a compendium of agreements and terms, in-depth analyses of approaches to verification, methods and technologies and practical experiences. The book will be published in back-to-back format in English and Arabic.

*For more information, please contact:*

**Steve Tulliu**

Editor

Tel.: +41 (0)22 917 15 98

Fax: +41 (0)22 917 01 76

E-mail: [stulliu@unog.ch](mailto:stulliu@unog.ch)

*updated 1 July 2002*

**UNIDIR**  
United Nations Institute  
for Disarmament Research  
Palais des Nations A.522  
1211 Geneva 10  
Switzerland

**UNIDIR activity**

# Manuel sur le respect des engagements pris et la vérification

Le succès de la maîtrise des armements implique un examen approfondi des moyens utilisés pour vérifier le respect des engagements pris et des mécanismes régionaux de vérification. Ceci est particulièrement vrai au Moyen-Orient où la maîtrise des armements est une composante essentielle du processus de paix. L'UNIDIR et VERTIC produisent un manuel proposant une analyse approfondie des formules de vérification, des méthodes, des techniques et des expériences pratiques, qui pourraient s'avérer utiles dans le cadre du contrôle du respect des engagements pris aux niveaux mondial et régional, et notamment au Moyen-Orient. Ce livre sera publié en anglais et en arabe.

*Pour plus d'informations, veuillez vous adresser à :*

**Steve Tulliu**

Rédacteur

Tél. : +41 (0)22 917 15 98

Fax : +41 (0)22 917 01 76

E-mail : [stulliu@unog.ch](mailto:stulliu@unog.ch)

*mis à jour le 1<sup>er</sup> juillet 2002*

**UNIDIR**  
Institut des Nations Unies  
pour la recherche sur le désarmement  
Palais des Nations A.522  
1211 Genève 10  
Suisse

activité de l'UNIDIR